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Editoriál
Do rúk sa vám dostalo najnov-
šie vydanie novín Podbrezo-
van. Má prívlastok veľkonoč-
né, nakoľko v týchto dňoch 
slávime najväčšie kresťanské 
sviatky alebo aj sviatky jari. 
Chvíle, ktoré venujeme oddy-
chu, rodine, ale i ľudovým tra-
díciám. Tohtoročný apríl však 
nie je len obdobím Veľkej noci, 
ale aj časom, kedy ešte stále 
môžete venovať dve percentá 
z dane tým, ktorí to potrebujú. 
Dávame do pozornosti najmä 
dve nadácie, ktoré v podbre-
zovských železiarňach fungujú 
už roky – Nadácia Železiarne 
Podbrezová a Nadácia Miška 
Sotáka. Za ten čas podali po-
mocnú ruku mnohým, podpori-
li zaujímavé projekty, kultúrne 
či spoločenské podujatia alebo 
pomohli ľuďom, ktorí sa ocitli v 
neľahkej životnej situácii. Po-
vzbudzujeme všetkých čitate-
ľov, aby svoje dve percentá ne-
nechali prepadnúť, ale aby ich 
venovali na dobrú vec. V ak-
tuálnom vydaní našich novín 
sme sa bližšie pozreli na kon-
krétny projekt, ktorý vznikol aj 
vďaka vašim dvom percentám, 
ktoré ste venovali Nadácii Že-
leziarní Podbrezová. Ihrisko v 
Čiernom Balogu si domáci oby-
vatelia postavili takmer výluč-
ne svojpomocne. Dnes sa tešia 
z jeho efektívneho využitia. Aj 
v čase našej návštevy bolo na 
ňom rušno. To je dôkaz, že ve-
novať dve percentá nás nestojí 
nič, ale v konečnom dôsledku 
môžeme niekomu pomôcť. No 
nielen o dvoch percentách, ale 
aj o ďalších témach píšeme 
v siedmom čísle našich pod-
nikových novín. Želáme vám 
príjemné čítanie a čo najviac 
teplých jarných dní. 

Milan Gončár

Z obsahu čísla

Zelpo aréna a útroby štadi-
óna prechádzajú obnovou

Návrat futbalistov FK Železiarne 
Podbrezová do Fortuna ligy pri-
niesol nielen radosť, ale aj mno-
ho povinností, ktoré musel klub 
splniť. Najvyššia súťaž vyžaduje 
zvýšené nároky na infraštruktú-
ru a celkové zázemie na štadióne 
i v jeho okolí.

čítajte na strane 4

Súťaž medzi zmenami vo 
valcovni bezšvíkových rúr

Minulý rok pracovala prevádzka-
reň valcovňa bezšvíkových rúr v 
štvorzmennom pracovnom reži-
me, čo je pre objektívnosť súťaže 
veľmi dôležité. Zamestnanci po 
celý rok pracovali vo svojich zme-
nách a poznali kritéria súťaže.

čítajte na strane 3Železiarne Podbrezová

M. Gončár
noviny@zelpo.sk

Slávnostný akt prestrihnutia pásky. Zľava: dvaja zástupcovia spoločnosti CZ LOKO, a.s., Martin Domovec, Marian Kurčík, Jan Kutálek a Peter 
Krajan.       Foto: M. Gončár

pokračovanie na strane 2

Multifunkčné ihrisko 
slúži malým i veľkým

Nadácia ŽP od roku 2008 nie-
koľkokrát podporila vecným 
alebo finančným darom aj Ob-
čianske združenie MIAZGA z 
Čierneho Balogu. Vybrali sme 
sa do miestnej časti Dobroč, 
aby sme si pozreli dielo, ktoré 
za roky vzniklo.

čítajte na strane 5

FK ŽP

Nadácie ŽP

Petíciu odovzdali na ministerstvo zdravotníctva

Téma zaradenia Nemocnice s po-
liklinikou Brezno (NsP) do najnižšej 
úrovne siete nemocníc rezonuje 
na Horehroní od začiatku kalen-
dárneho roka. Výzva vedenia NsP 
a zriaďovateľov smerom k Minis-
terstvu zdravotníctva Slovenskej 
republiky (MZ SR), aby prehodno-
tilo tento zámer, bola podporená 
petíciou. Nielen obyvatelia okresu 
v nej mohli vyjadriť svoj nesúhlas s 
daným rozhodnutím. Viac ako me-
siac trvajúca petičná akcia sa skon-
čila vo februári. V uplynulom týž-
dni Tomáš Abel, predseda Správnej 
rady NsP a primátor mesta Brezno, 
osobne doručil podpisy na MZ SR. 
Ešte pred samotným odovzdaním 

zvolalo vedenie NsP a zriaďovatelia 
mediálny brífing, kde boli novinári 
informovaní o celom priebehu pe-
tičnej akcie. 

„Petícia, ktorú sme zorganizova-
li, zmobilizovala celé Horehronie. 
Uskutočnila sa od 25. januára do 
28. februára. Petíciu Za zachovanie 
Nemocnice s poliklinikou Brezno, 
n.o., v celom jej doterajšom rozsahu 
poskytovaných zdravotníckych čin-
ností a za jej zaradenie do siete ka-
tegorizovaných nemocníc II. úrovne 
podpísalo spolu 29 772 osôb, z toho 
2 025 online. Keď si predstavíme, že 
okres Brezno má 59-tisíc obyvateľov 
a petíciu mohli podpísať občania 
nad 16 rokov, konštatujeme, že sa za 
NsP postavili takmer všetci obyvate-
lia okresu,“ povedal v úvode T. Abel. 

Zároveň poďakoval každému, 
komu nie je osud NsP ľahostajný, 
starostom, zamestnávateľom, leká-
rom, sestrám a všetkým aktívnym 
obyvateľom regiónu. Pozitívom je, 
že svoj podpis odovzdalo aj viac ako 
2 600 zamestnancov akciovej spo-
ločnosti Železiarne Podbrezová (ŽP 
a.s.) a jej dcérskych spoločností.

Stretnutie s premiérom
Dnes je jasné, že MZ SR nemôže 

pripomienky k zaradeniu nemoc-
nice ignorovať a musí im venovať 

patričnú pozornosť. Ak totiž petíciu 
podpíše aspoň 10-tisíc občanov, 
musí ju prerokovať príslušný orgán 
verejnej moci, s pôsobnosťou pre 
celé územie Slovenskej republiky, so 
zástupcami petičného výboru. Ho-
vorí o tom Zákon o petičnom práve.

„Preto žiadame o prerokovanie 
nášho problému 
so zástupcami MZ 
SR. Veríme, že si 
štátny tajomník 
nájde čas a takis-
to dúfam, že do 
problematiky sa 
zapojí aj predse-
da vlády, nakoľko 
takmer 30-tisíc 
podpisov je do-
statočný počet, 
aby nám venovali 
priestor na konštruktívnu debatu,“ 
dodal primátor. 

Roky trvajúca podpora
Tomáša Abela doplnil Vladimír 

Soták, člen Správnej rady NsP a ge-
nerálny riaditeľ ŽP a.s.

„Verím, že sa stretneme s premié-
rom. Ja osobne som hrdý, ako vyze-
rá NsP v Brezne a jej okolie. V tomto 
regióne žijem 40 rokov a vždy som 
sa jej snažil pomáhať. Ďakujem ve-
deniu, ako riadi celý chod tejto in-

štitúcie. Vážme si lekárov a sestry za 
to, ako všetko funguje. Železiarne 
Podbrezová a mesto Brezno inves-
tovalo do NsP veľa peňazí. Buďme 
teda hrdí, že máme nemocnicu na 
takejto úrovni,“ poznamenal. 

Jaroslav Mačejovský, riaditeľ NsP, 
poznamenal, že rozhodnutie MZ 

SR vnieslo medzi 
ľudí i zamestnan-
cov pocit neisto-
ty. Poďakoval kaž-
dému, kto svojím 
podpisom podpo-
ril petičnú akciu, 
ale aj personálu, 
že naplno pracuje 
i v čase neistoty. 

„Naša nemoc-
nica je druhý 
najväčší zamest-

návateľ v regióne. Pracuje v nej 
šesťsto ľudí. Keď si zoberieme lôž-
kovú časť, ročne ošetríme viac ako 
osemtisíc pacientov. Máme 27 am-
bulancií. Sme nemocnica, ktorá má 
kompletne zachovaný program, na 
aký sme roky zvyknutí. Sú tu všet-
ky zložky lekárov, preto sme na ňu 
právom hrdí. Verím, že vďaka našej 
aktivite a petičnej akcii prehodnotí 
MZ SR svoj zámer.“

Zmodernizované lokomotívy 
slávnostne uviedli do prevádzky

M. Gončár
noviny@zelpo.sk

Prevádzkareň doprava sa môže 
pýšiť troma vynovenými lokomo-
tívami. Pásku pred obnovenými 
rušňami slávnostne prestrihli Ma-
rian Kurčík, podpredseda Predsta-
venstva a ekonomický riaditeľ ŽP 
a.s., Martin Domovec, člen Pred-
stavenstva a technický riaditeľ 
ŽP a.s., Peter Krajan, vedúci pre-
vádzkarne doprava a Jan Kutálek, 
obchodný riaditeľ spoločnosti CZ 
LOKO, a.s., ktorá rušne moderni-
zovala. 

„Na obnovu sme poslali tri lo-
komotívy radu 740 (ex T 448.0), z 
ktorých sa využil základný rám a 
podvozky. Prvá bola prepravená 
do spoločnosti CZ LOKO, a.s., za-
čiatkom decembra minulého roku 
a postupne pribudli ďalšie dve. 
Modernizáciou vznikla lokomotíva 
radu 723.7, pričom obnova jednej 
trvala asi tri mesiace,“ informoval 
P. Krajan. 

Pôvodné rušne mali 40 rokov. 
Vedúci prevádzkarne doprava vy-
svetlil jednotlivé etapy ich moder-
nizácie. „Hlavný rám bol po kontro-
le a vyčistení opravený, pričom sa 
konštrukčne zmenila časť čelníkov, 
výstupných schodíkov a priestor 
pre posunovačov. Za nárazník-
mi boli umiestnené deformačné 
prvky. Oprave boli podrobené aj 
podvozky, trakčné elektromotory 
na podvozkoch, nápravová prevo-
dovka, uloženie tlapových ložísk, 
pruženie kyvných ramien, súčasti 
mechanickej a vzduchovej brzdy. 
Do podvozku boli zaviazané nové 
monoblokové dvojkolesá s nápra-
vovými ložiskami.“

Pozitívna spätná väzba
Peter Krajan dodal, že na hlav-

nom ráme bol tiež vytvorený pries-
tor pre nové kapoty a stanovište 
rušňovodiča. „Od rámu nahor je 

všetko nové. Od prednej dlhej čas-
ti je to blok pneumatickej výzbroje 
vzduchovej brzdy s kompresorom 
a chladiaci blok. 
Po stanovište 
rušňovodiča je 
umiestnený spa-
ľovací motor CAT 
C 18, s výkonom 
563 kilowattov a 
trojfázový trakč-
ný alternátor 
s pomocným 
budičom. Za 
kabínou rušňo-
vodiča, v krátkej 
časti kapoty, je 
blok elektrodynamickej brzdy. Zá-
roveň má každá lokomotíva poža-

dovaný náter podľa schváleného 
dizajnu.“ 

Vynovené lokomotívy už slúžia 
svojmu účelu a 
krátko po odo-
vzdaní sa vydali 
na svoju premi-
érovú jazdu. „Z 
prvých jázd bola 
spätná väzba po-
zitívna. Rušňovo-
diči si pochvaľo-
vali ergonómiu 
svojho stanovišťa 
a dobrý výhľad. 
Zatiaľ sú lokomo-
tívy v používaní 

len veľmi krátko, ale myslím si, že 
časom budú pracovníci veľmi spo-

kojní,“ doplnil vedúci prevádzkarne 
doprava. 

Podľa P. Krajana bude v ďalších 
rokoch potrebné riešiť prevádz-
kovanie lokomotív radu 729 (ex T 
419.15), ktoré fungujú už viac ako 
40 rokov.

Predčasné dodanie
Obnovu lokomotív realizovala 

česká firma CZ LOKO, a.s. Požiadav-
ku na ich modernizáciu adresovali 
podbrezovské železiarne minulý 
rok. 

„Firma nám vynovené rušne do-
dala v predstihu. Od nových loko-
motív očakávame najmä znížené 

pokračovanie na strane 2

         Pozitívom je, že 
svoj podpis odovzdalo 

aj viac ako 2 600 
zamestnancov akciovej 
spoločnosti Železiarne 

Podbrezová a jej 
dcérskych spoločností.

          Obnovu loko-
motív realizovala 

česká firma CZ LOKO, 
a.s. Požiadavku na 
ich modernizáciu 

adresovali podbre-
zovské železiarne 

minulý rok.
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Tlačová konferencia na pôde nemocnice. Zľava: Vladimír Soták, Tomáš Abel, Jaroslav Mačejovský a Karol Vojtko.                 Foto: M. Gončár

prevádzkové náklady a nižšiu po-
ruchovosť. Zároveň budeme mať 
možnosť diagnostikovať ich pre-
vádzku, spotrebu a efektívnosť. 
Navyše, pracovníci dopravy budú 
mať oveľa väčší komfort v porov-
naní s pôvodnými rušňami,“ po-
vedal M. Domovec, ktorý tiež po-
znamenal, že rušňovodiči museli 
prejsť zaškolením, aby mohli nové 
lokomotívy obsluhovať. „Školenie 
trvalo dva dni, počas ktorých sa 
zoznámili s obsluhou stroja. Záro-
veň boli zaškolení aj z ovládania a 
oboznámení s jednotlivými prvka-

Organizačné normy

Smernica S-352/2021
revízia 3, zmena III

Bezpečnosť a ochrana zdravia, tvorba a 
ochrana životného prostredia pri práci 
externého dodávateľa služieb a prác

Smernica S-322/2018
revízia 3, zmena II

Kontrola výrobných zariadení, odo-
vzdávanie zmien a uplatňovanie metó-
dy 5S

Smernica S-274/2018
revízia 4, zmena II Metrologický poriadok ŽP a.s.

Pokyn PO-140/2023
revízia 4, zmena 0

Poskytovanie odmien pri významných 
pracovných a životných výročiach

Poriadok P-04/2018
revízia 2, zmena I

Registratúrny poriadok a registratúrny 
plán

Individuálne riadiace akty 
a informačné akty generálneho riaditeľa ŽP a.s.

Opatrenie č. 02/2023 Systémy environmentálneho mana-
žérstva a riadenia bezpečnosti práce na 
rok 2023 v ŽP a.s.

Rozhodnutie č. 06/2023 Úprava pracovného režimu v prevádz-
karni ťaháreň rúr v mesiaci marec 2023

Rozhodnutie č. 07/2023 Pracovný režim v Železiarňach Podbre-
zová a.s. v roku 2023

Rozhodnutie č. 08/2023 Úprava pracovného režimu v prevádz-
karni oceliareň v mesiaci marec 2023

Príkaz č. 05/2023 Kontrola, údržba a prehliadka stavu 
elektrického zariadenia v ŽP a.s.

Všetky organizačné normy, individuálne riadiace akty a informačné 
akty sú v elektronickej forme v platnom úplnom znení zverejnené a 
všetkým zamestnancom dostupné na Intranete v časti Dokumenty – 
úsek generálneho riaditeľa – prehľad vnútropodnikových noriem na 
adrese:

http://dbmis/informatika/VPN/Index.htm

Právny odbor – referát organizácie
a vnútornej legislatívy

INFORMUJE
Ing. Zuzana Paučová

Vnútorná legislatíva sa dotýka všetkých oblastí činnosti Železiarní 
Podbrezová a.s. a je záväzná pre zamestnancov, ktorí v zmysle jej usta-
novení vykonávajú jednotlivé činnosti. Preto je nevyhnutné, aby bola 
vždy platná a aktuálna.

Zoznam platnej riadiacej dokumentácie je vydaný ako dokument 
D-05/2022 Vestník – Individuálne riadiace akty, informačné akty a 
organizačné normy a zároveň je zverejnený v elektronickej forme na 
nižšie uvedenej adrese.

V tejto rubrike právny odbor – referát organizácie a vnútornej legis-
latívy informuje o riadiacej dokumentácii zverejnenej v predchádzajú-
com mesiaci. V marci boli zverejnené:

Návšteva z ministerstva
Karol Vojtko, zástupca riaditeľa 

NsP pripomenul, že už začiatkom 
januára poslalo vedenie NsP žia-
dosť na MZ SR, kde sa ohradilo 
voči jej zaradeniu do najnižšej 
úrovne. Na túto žiadosť minister-
stvo nereagovalo, napriek tomu, 
že bola urgovaná.

„Až v závere februára sa usku-
točnilo na pôde NsP stretnutie so 
zástupcami Odboru klasifikácie a 
kategorizácie ústavnej starostli-
vosti MZ SR. Zúčastnil sa ho aj Ma-

Tri zmodernizované lokomotívy boli ihneď zaradené do používania.  Foto: M. Gončár

Petíciu odovzdali na 
ministerstvo zdravotníctva
dokončenie zo strany 1

dokončenie zo strany 1

tej Mišík, riaditeľ Inštitútu zdra-
votných analýz. Podrobne sme 
rozobrali celú situáciu. Vysvetlili 
sme časovú dostupnosť zdravot-
nej starostlivosti a predostreli ďal-
šie pripomienky. Poukázali sme, že 
v prípade nutnosti zvážime naše 
právo obrátiť sa aj na prokuratúru, 
ktorá je poverená dozorom nad 
zachovávaním zákonnosti orgán-
mi verejnej správy. Na niektoré 
naše otázky nevedeli zástupcovia 
ministerstva v danom čase odpo-
vedať. Poznamenali, že sa nimi 
musia bližšie zaoberať,“ povedal 
K. Vojtko. 

Aký bude výsledok všetkých 
snáh a či MZ SR prehodnotí svoj 
zámer, ukážu až najbližšie mesia-
ce. Vedenie NsP, zriaďovatelia a aj 
obyvatelia Horehronia dali jasne 
najavo svoj nesúhlas s pripravo-
vanou zmenou v takej podobe, 
že nebudú zohľadnené osobitné 
objektívne požiadavky nemocni-
ce, ktorých cieľom je predísť ob-
medzeniu či ukončeniu niektorých 
jej doterajších zdravotníckych čin-
ností. Na ťahu je samotné minis-
terstvo, ktoré si vypočulo dostatok 
argumentov a do rúk dostalo aj 
petíciu s takmer 30-tisíc podpismi.

Zmodernizované lokomotívy 
slávnostne uviedli do prevádzky

mi údržby.“
Prevoz obnovených lokomotív 

bol realizovaný štandardne, po 
koľajach. Boli ťahané ďalšou loko-
motívou. „Dostali sme povolenie 
na ich prevoz zo závodu v Jihlave, 
kde sa uskutočnila ich obnova. Vy-
užili sme štátne dráhy, pričom vo 
Zvolene sme ich nasmerovali tak, 
ako potrebujeme, čiže dlhou čas-
ťou vpredu, aby boli ihneď pripra-
vené plniť svoj účel,“ dodal tech-
nický riaditeľ. 

Životnosť ako nové
Jan Kutálek, obchodný riaditeľ 

spoločnosti CZ LOKO, a.s., pove-

dal, že lokomotívy prijali v štan-
dardnom stave, odpovedajúcemu 
charakteru a veku. Pri obnove sa 
museli popasovať s viacerými pre-
kážkami. 

„Bohužiaľ, aktuálne je najväč-
ším problémom zabezpečenie 
potrebných komponentov, ne-
vyhnutných pre obnovu, predo-
všetkým elektroniky, ktorá je na 
trhoch celosvetovo ťažko dostup-
ná. U lokomotív z podbrezovských 
železiarní bol najväčší problém v 
termíne dodania kamerového sys-
tému a rozvádzačov pomocných 
pohonov,“ povedal J. Kutálek a 
pokračoval: „Ku každej moderni-
zácii pristupujeme rovnako, bez 
ohľadu na technický stav konkrét-
neho dopravného prostriedku, čo 
znamená, že všetko, čo sa nachá-
dza nad hlavným rámom lokomo-
tívy, putuje do oceľového šrotu. 
Následne osádzame nové kompo-
nenty.“

Obchodný riaditeľ českej spo-
ločnosti dodal, že životnosť obno-
venej lokomotívy je rovnaká ako u 
novej. „Pohybuje sa od dvadsať do 
tridsať rokov, v závislosti od nároč-
nosti prevádzky a kvality vykoná-
vanej údržby.“ 

V súčasnosti už zmodernizované 
lokomotívy brázdia koľaje v pod-
brezovských železiarňach. Ich ob-
nova je veľkým prínosom pre celú 
našu spoločnosť. Koľajová dopra-
va bude vďaka nim modernejšia, 
ekonomicky výhodnejšia a pre za-
mestnancov aj komfortnejšia.

Čistenie komunikácií v areáli starého závodu. Foto: M. Gončár

Upratovanie po zime

Zima je definitívne minulosťou, 
hoci v poslednom období dáva 
o sebe vedieť nočnými mrazmi 
či občasným snežením. Navy-
še, mesiac apríl často počasím 
prekvapí, pričom sa zvykne neraz 
výraznejšie ochladiť či dokonca 
nasnežiť. 

Zimnú sezónu už uzavreli v pre-
vádzkarni doprava. Komunikácie, 
ktoré sú v správe akciovej spo-

ločnosti Železiarne Podbrezová, v 
týchto dňoch zamestnanci dopra-
vy upratujú zametacím vozidlom, 
ktoré odstraňuje zvyšky posypo-
vého materiálu. Ostáva už len 
čakať na výdatnejšie dažde, ktoré 
vyčistia cesty od prachu. 

Pracovníci dopravy v týchto 
dňoch realizovali aj prehliadku 
poškodených ciest, aby vedeli 
zvoliť vhodnú technológiu opravy 
výtlkov a naplánovať ich opravu, 
ktorá bude realizovaná v najbliž-
ších dňoch a týždňoch.

M. Gončár
noviny@zelpo.sk
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Víťazná zmena „A“ v stredisku výroba lúp a rúr. Foto: T. Kubej

T. Kubej
noviny@zelpo.sk

Súťaž medzi zmenami vo valcovni bezšvíkových rúr

Súboj o prvenstvo bol vyrovnaný až do konca roka

MOBILITY PARTNER 
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ŽP GROUP
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Toto je vaša cesta k novému autu.
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podmienky vďaka partnerstvu vášho zamestnávateľa so značkou Opel. 
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Súťaž medzi pracovnými zmena-
mi prebieha počas celého roka 
vo výrobných a obslužných pre-
vádzkarňach akciovej spoločnos-
ti Železiarne Podbrezová. Sú do 
nej zapojené pracovné kolektívy 
kategórie „R“ z oceliarne, val-
covne bezšvíkových rúr, ťahárne 
rúr, centrálnej údržby, energe-
tiky, dopravy a odboru riadenia 
a zabezpečenia kvality. Kritériá 
súťaže sú zamerané na kvalitu, 
výsledky hospodárenia, dodržia-
vanie zásad bezpečnosti pri práci, 
reklamácie a sú vyhodnocované a 
zverejňované na vývesných tabu-
liach prevádzkarní.

O priebehu súťaže vo valcovni 
bezšvíkových rúr nás informoval 
František Medveď, vedúci „teplej 
časti.“

Ako pokračovala súťaž medzi 
zmenami v roku 2022?

- Minulý rok pracovala pre-
vádzkareň valcovňa 
bezšvíkových rúr v 
štvorzmennom pra-
covnom režime, čo 
je pre objektívnosť 
súťaže veľmi dôleži-
té. Zamestnanci po 
celý rok pracovali vo 
svojich zmenách a 
poznali kritériá súťa-
že. Počas celého roka 
priebežne sledovali 
dosiahnuté výsledky.

Sú kritériá súťaže rovnaké ako v 
predchádzajúcich rokoch alebo 

pribudli nové hodnotiace prvky?
- Kritériá súťaže sa už nemenili 

viac rokov. Zamest-
nanci ich poznajú a aj 
vďaka tomu sa môžu 
viac sústrediť na pre-
konávanie stanove-
ných limitov. Súboj 
o víťazstvo v súťaži 
bol vyrovnaný až do 
konca roka. Rozdiel 
medzi prvým a dru-
hým miestom bol len 
šesť bodov, čo je naj-
menej za posledné 
roky. V apríli dokon-

ca dosiahli rovnaký počet bodov 
v súťaži až tri zmeny. Doba sa ale 

rýchlo mení a nie je vylúčené, že 
v budúcnosti sa zmenia aj kritériá 
súťaže. 

Čo najviac ovplyvňovalo priebeh 
súťaže?

- Súťaž najviac ovplyvnili ná-
stupy nových pracovníkov a vý-
stupy kvalifikovaných skúsených 
zamestnancov. V zmenách, v kto-
rých došlo k odchodu skúsených 
ľudí z rôznych dôvodov, bol väčší 
problém dostatočne ich nahradiť 
novými. Vo víťaznej zmene na po-
zíciách majster dispečer a predák 
nedošlo za posledné štyri roky k 
žiadnej zmene, preto si myslím, že 
to bol jeden z hlavných dôvodov 

úspechu víťaznej zmeny. Valcov-
ňa bezšvíkových rúr je jedna veľká 
linka a ak zastane, alebo spomalí 
určitá časť, brzdí to všetkých. Pre-
to by som chcel poďakovať najmä 
našim dlhoročným zamestnan-
com, ktorí veľakrát pomohli no-
vým kolegom a odovzdali im svoje 
skúsenosti.

Predstavte nám víťazný kolektív 
za rok 2022.

- Víťazným kolektívom v súťa-
ži medzi zmenami sa vo valcovni 
bezšvíkových rúr v stredisku výro-
ba lúp a rúr stala zmena „A“, pod 
vedením majstra dispečera Pavla 
Kupca a predákov, ktorými sú Ján 

Gajdoš, Ján Grekčo a Jaroslav Ku-
rek. Nemožno však zabúdať ani na 
ostatné zmeny, bez ktorých by sa 
vo valcovni bezšvíkových rúr ne-
dosiahli požadované výsledky za 
rok 2022. Najmä zmena „B“ pod 
vedením majstra dispečera We-
isenbachera do poslednej chvíle 
bojovala o prvenstvo. 

Čo postavilo víťaznú zmenu do 
popredia pred ostatné súťažné 
kolektívy?

- Ako som už povedal, boli to 
skúsenosti dlhoročných pracovní-
kov a predovšetkým ochota plno-
hodnotne zapracovať do kolektívu 
novoprijatých zamestnancov.
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Nová rozcvičovňa bude čoskoro dokončená a následne skolaudovaná.  Foto: M. Hoľko

Zelpo aréna a útroby štadióna prechádzajú obnovou
M. Gončár
noviny@zelpo.sk

Návrat futbalistov FK Železiarne 
Podbrezová do Fortuna ligy pri-
niesol nielen radosť, ale aj mno-
ho povinností, ktoré musel klub 
splniť. Najvyššia súťaž vyžaduje 
zvýšené nároky na infraštruktúru 
a celkové zázemie na štadióne i 
v jeho okolí. Preto bolo ihneď po 
postupe v okolí Zelpo arény i v jej 
útrobách rušno. Robotníci zveľa-
ďovali tribúny, sociálnu budovu so 
šatňami a jej blízke okolie. Pribud-
li novinky a tým sa zvýšil komfort 
pre samotných hráčov. Stavebný 
ruch trvajúci niekoľko mesiacov 
neutícha ani v tomto období.

„S úpravami štadióna i jeho oko-
lia sme začali ihneď po skončení 
vlaňajšej sezóny druhej ligy, čiže 
na prelome mája a júna. Zhodno-
tili sme situáciu a vytvorili plán, 

čo všetko musíme urobiť. Najskôr 
sme začali s opravou južnej tribú-
ny, konkrétne betónových stup-
ňov. Tie sa už vekom rozpadávali, 
čo nepôsobilo dobre po estetickej 
ani po technickej stránke. Vybúrali 
sme sedemnásť schodov z tribúny 
a nanovo ich vybetónovali. Upravili 
sme aj oporný múr za striedačka-
mi, ktorý je súčasťou tribúny. Tieto 
opravy neboli podmienkou Sloven-
ského futbalového zväzu, ale ve-
denie našej spoločnosti rozhodlo 
o obnove, aby sme zo Zelpo arény 
urobili reprezentatívne miesto,“ 
informoval Máté Hoľko, referent a 
stavebný dozor z oddelenia prípra-
vy a realizácie stavieb odboru tech-
nického a investičného rozvoja.

Udelená výnimka
Zelpo aréna sa radí medzi štadi-

óny kategórie 2, pričom štadióny, 
na ktorých sa hrajú zápasy Fortuna 

ligy, musia byť zaradené minimál-
ne do kategórie 3. FK Železiarne 
Podbrezová tak dostal výnimku na 
aktuálnu sezónu spolu s termínom, 
dokedy musia byť všetky nedostat-
ky odstránené.

„Aby sme dostali náš štadión do 
kategórie 3, bolo nutné vybudovať 
ešte rozcvičovňu, ktorá je momen-
tálne vo výstavbe pri severnej fasá-
de sociálnej budovy, vedľa vchodu, 
odkiaľ prichádzajú hráči na zápas. 
Pri realizácií určitých prác a proce-
sov nás trochu brzdí počasie, ale 
čoskoro bude všetko dokončené 
a stavba skolaudovaná. Ostatné 
podmienky, ako umelé osvetlenie, 
dostatok miesta na sedenie pre di-
vákov – spolu vyše 4-tisíc na troch 
tribúnach, minimálny počet par-
kovacích miest a aj rozmery hracej 
plochy, štadión spĺňa,“ pokračoval 
M. Hoľko. 

Nejde však o jediné novinky. Ve-
denie klubu muselo vybudovať dve 
nové stanovištia na kamery pod 
strechou malej tribúny. „Okrem 
toho prišli požiadavky na obnovu 
šatne pre hostí, kde sme navýšili 
počet spŕch. Vymenili sme obkla-
dy, dlažby a pribudol kút pre ma-
sérov.“

Obnovené šatne
Komplexnou rekonštrukciou pre-

šla aj šatňa pre domácich a šatňa 
trénera. Zvýšil sa tak komfort pre 
hráčov i realizačný tím. „Aj v týchto 
priestoroch sme vymenili obklady 
a dlažby. Taktiež bolo nutné opra-
viť poškodený vodovod, pribudla 
nová vírivka, ochladzovací bazén 
z nehrdzavejúcej ocele a nábytok. 
Priestory sú teraz krajšie, moder-
nejšie a všetci sa v nich cítia lep-
šie,“ doplnil M. Hoľko. 

Súčasťou obnovy štadióna bol aj 

nákup a inštalácia digitálnych LED 
perimetrov (digitálne reklamné 
banery), ktoré sú umiestnené oko-
lo ihriska za bránkami.

V rámci investícií a obnovy šta-
dióna ešte stále prebiehajú ukon-
čovacie práce na zveľaďovaní cho-
dieb. „Momentálne finalizujeme 
všetky naplánované úlohy, pričom 
sme natiahli stierky a omietky. 
Priebeh prác je pomalší ako v lete, 
realizácia mokrých procesov trvá 
dlhšie ako v teplých mesiacoch. 
Čoskoro budeme chodby maľovať, 
pričom ich ošetríme aj olejovým 
náterom pre lepšiu odolnosť. Tým 
bude budova kompletne obnove-
ná,“ pokračoval referent.

Štadión je v plnej prevádzke a 
všetky práce sa realizujú počas 
prebiehajúcej ligovej sezóny. „Keď 
dokončíme nevyhnutné úkony, 
ktoré musíme splniť, príde kon-
trola zo Slovenského futbalového 
zväzu. Na základe nej nám doručia 

rozhodnutie, či Zelpo aréna spĺňa 
parametre štadióna kategórie 3, 
čo je podmienka nielen pre účinko-
vanie vo Fortuna lige, ale aj v pr-
vých dvoch predkolách európskych 
súťaží. Stane sa tak ešte v tomto 
roku.“

Nový trávnik  
Najväčšia výzva však Zelpo aré-

nu ešte len čaká. Vedenie akciovej 
spoločnosti Železiarne Podbrezo-
vá, spolu s vedením futbalového 
klubu, sa v blízkej dobe pripravu-
je na výmenu trávnika na hlavnej 
hracej ploche. „Súčasný trávnik 
bol položený v roku 2015 a úvahy 
o jeho výmene trvajú už istý čas. 
Výmenu trávnika na celej hracej 
ploche plánujeme realizovať tento 
rok, v letnej prestávke medzi sezó-
nami,“ dodal M. Hoľko. 

O ďalšom priebehu prác v Zelpo 
aréne vás budeme informovať aj 
na stránkach našich novín. Na južnej tribúne pribudli opravené betónové stupne.  Foto: M. Hoľko
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         Multifunkčný 
areál slúži na rôzne 

účely. Hrávali sa v ňom 
aj turnaje vo volejbale 

či tenise, najviac je 
však využívaný deťmi 

a mládežou pri rôznych 
loptových hrách. 

M. Gončár
noviny@zelpo.sk

Multifunkčné ihrisko v Čiernom Balogu využívajú najmä miestne deti na rôzne hry. Foto: M. Gončár

Pomôžme tým, ktorí to potrebujú
Využite aj tento rok možnosť darovať dve percentá svojej dane Nadácii Železiarne Podbrezová alebo Nadácii 
Miška Sotáka. Obidve sa zameriavajú na poskytovanie finančnej, prípadne materiálnej pomoci, organizovanie 
rôznych podujatí v oblastiach sociálnej sféry, zdravotníctva, kultúry, vzdelávania a športu. Podporujú región, 
pomáhajú chorým a postihnutým spoluobčanom zmierniť ich ťažký údel, horehronským deťom a mládeži pri 
vzdelávaní a pri športe, občianskym združeniam pri zachovaní kultúrnych hodnôt alebo pri ochrane životného 
prostredia. O pomoc môže požiadať každý, kto ju potrebuje. Ak sa rozhodnete pre podporu týchto nadácií, 
vaše peniaze sa dostanú do správnych rúk. Ďakujeme všetkým darcom, ktorí doteraz prispeli svojím percen-
tom dane a veríme, že sa ich okruh rozšíri.

Ako poukázať dve percentá dane?

Ak vám vykoná ročné zúčtovanie dane zo závislej činnosti zamestnávateľ, stačí vyplniť a predložiť Vyhlásenie o 
poukázaní podielu zaplatenej dane z príjmov fyzickej osoby, spolu s Potvrdením o zaplatení dane z príjmov zo 
závislej činnosti a odovzdať ich do 30. apríla 2023 daňovému úradu v mieste svojho trvalého bydliska (doku-
menty môžete odovzdať aj svojej mzdovej účtovníčke, najneskôr však do 25. apríla). V prípade, že si podávate 
daňové priznanie samostatne, uveďte ako prijímateľa dvoch percent dane Nadáciu ŽP alebo Nadáciu Miška 
Sotáka.

Názov organizácie: Nadácia Železiarne Podbrezová
Sídlo: Kolkáreň 35, 976 81 Podbrezová
Právna forma: nadácia
IČO: 37818481
 
Názov organizácie: Nadácia Miška Sotáka
Sídlo: Kukučínova 24, 977 01 Brezno
Právna forma: nadácia
IČO: 37828738

Multifunkčné ihrisko vzniklo aj s podporou Nadácie ŽP

Darovať každoročne dve percentá 
dane organizáciám, jednotlivcom 
či rôznym združeniam, znamená 
podať pomocnú ruku, podporiť 
úsilie druhých alebo uľahčiť život 
ľuďom, ktorí sa ocitli v neľahkej 
situácii. Zároveň ide o gesto dob-
rej vôle a dôkaz, že svet okolo nás 
nám nie je ľahostajný. Mnohí si to 
možno neuvedomujú, ale aj nie-
koľko eur, ktoré by inak prepadli v 
prospech štátu, majú pre niekoho 
veľkú hodnotu. 

Až do konca apríla môžu zamest-
nanci podbrezovských železiarní a 
jej dcérskych spoločností venovať 
dve percentá nadáciám, ktoré v 
našej fabrike fungujú už roky – Na-
dácii Železiarne Podbrezová (ŽP) 
alebo Nadácii Miška Sotáka. Pod-
poriť tieto združenia však môžu aj 
zamestnanci, podnikatelia a živ-
nostníci, ktorí nemajú väzby na že-
leziarne, ale stotožňujú sa s činnos-
ťou nadácií. 

Nadácia ŽP od roku 2008 niekoľ-
kokrát podporila vecným alebo fi-
nančným darom aj Občianske zdru-
ženie MIAZGA z Čierneho Balogu. 
Vybrali sme sa do miestnej časti 
Dobroč, aby sme si pozreli dielo, 
ktoré za roky vzniklo. Martin Ťažký, 
predseda občianskeho združenia, 
nám predstavil športový areál, pri 
výstavbe ktorého boli spomínané 
dary použité. 

Každý si nájde svoje
Športový areál vznikol v časti ne-

využitého futbalového ihriska. Náj-
dete v ňom multifunkčné ihrisko s 
umelou trávou, na ktorom je mož-
né hrať tenis či volejbal. Osadený 
je basketbalový kôš, k dispozícii sú 
florbalové bránky a ping-pongový 
stôl. Najmenší sa môžu vyšantiť 
na detskom ihrisku s preliezkami a 
hojdačkami. Pripravené sú tiež la-
vičky na oddych. Priaznivcov wor-
koutu poteší ihrisko a pred dokon-
čením je aj fitnes. V zime je zasa v 
prevádzke ľadové klzisko. 

„Všetky ihriská, okrem workoutu, 
boli vybudované z iniciatívy združe-
nia. Veľkú časť prác pri ich výstavbe 
realizovali občania – dobrovoľníci. 
S realizáciou pomohla aj obec, kto-
rá prispela aj finančne. V Dobroči si 
zašportuje každý, koho baví pohyb 
a chce urobiť niečo pre svoje zdra-
vie,“ povedal predseda združenia.

Množstvo detí  
Už na prvý pohľad vidieť, že are-

ál sa teší veľkej obľube. V čase na-
šej návštevy behalo po umelej trá-
ve asi pätnásť detí. Jedna skupinka 
hrala florbal, iní hádzali loptu na 
basketbalový kôš a zazreli sme aj 
jednotlivcov pri fitnes strojoch. 

V dnešnej dobe už nebýva sa-
mozrejmosťou, že sa ihriská zapĺ-
ňajú deťmi. Preto bol pohľad na 
športujúcu mlaď radostný. Areál v 
Dobroči sa stal obľúbeným mies-
tom aj pre mamičky, ktoré ho po-
čas dňa rady navštevujú aj so svo-
jimi ratolesťami. 

Na začiatku bol hokej
Martin Ťažký, hlavný iniciátor 

budovania ihriska, sa pred rok-
mi do obce prisťahoval. Jeho syn 
začal chodiť do miestnej školy, a 
tak spolu s ostatnými rodičmi vy-
budoval na školskom dvore malé 
klzisko. Neskôr si rodičia poveda-
li, že by bolo fajn postaviť väčšie, 
na ktorom by si zahrali hokej aj 
dospelí. Blízke futbalové ihrisko 
predstavovalo ideálny priestor. 
Nápad aj zrealizovali. No ruka v 
ruke so slabšími zimami padlo roz-
hodnutie, aby sa vedľa klziska vy-
budovalo ihrisko s umelou trávou 
na volejbal a tenis.

„Podarilo sa mi na tento účel 
získať u kamarátovej firmy za-
mestnanecký grant. Po dohode 
s obcou sme začali stavať. Ihris-

ko sme naprojektovali s menšími 
rozmermi, vzhľadom na objem 
peňazí a naše možnosti. Všetko 
sme robili svojpomocne. Ja som 
sa snažil získavať ďalšie finančné 
zdroje. Zháňal som granty, kde sa 
len dalo. Oslovoval som podnika-
teľov, ale aj občanov, aby prišli na 
brigádu. Úspešné získanie ďalších 
grantov ma motivovalo, rovnako 
aj záujem ľudí i pomoc miestnych  
podnikateľov,“ vrátil sa k začiat-
kom M. Ťažký. 

Ako dodal, časom bolo nutné 
založiť občianske združenie, keďže 
pri získavaní prostriedkov bolo ne-
vyhnutné vystupovať ako právny 
subjekt, rovnako aj z dôvodu mož-
nosti získať dve percentá z dane. 
Preto vzniklo OZ MIAZGA. 

Fitnes pred dokončením
Ihrisko postupne rástlo. Jeho 

rozkvet závisel od množstva získa-
ných peňazí. „Pomocnú ruku nám 
v tom čase podala aj Nadácia ŽP. 
Poskytla nám rúry na oplotenie. 
Išlo o veľký boom, ľudia pomáhali 
a mali sme dobrý pocit, že robíme 

niečo pre seba a naše deti. Veľa 
ľudí, ktorí sa podieľali na stavbe, 
pracuje v železiarňach,“ pokračo-
val M. Ťažký.

Počas výstavby sa ozvali hlasy, 
že keď už takto napredujeme, aby 
sme postavili ihris-
ko v originálnych 
rozmeroch. „Po-
žiadali sme preto 
obec o finančné 
prostriedky a ná-
sledne sme sa 
so starostom do-
hodli, že výstavbu 
ihriska dokončí v 
originálnych roz-
meroch už obec, 
čo sa aj stalo. Zo 
získaných grantov 
a z dvoch percent sme neskôr pri 
ňom vybudovali detské ihrisko. 
Na druhej strane postavili chlapci, 
ktorí navštevovali Súkromnú spo-
jenú školu Železiarne Podbrezová, 
workoutové ihrisko. V súčasnosti 
sa ešte snažíme dokončiť fitnes. 
Štyri stroje máme už osadené 
a slúžia svojmu účelu. Na jeden 

nám prispela Nadácia ŽP. Ešte je 
potrebné dokúpiť dva, ako vždy, 
z dvoch percent alebo z nejakého 
grantu.“

Ako priznal predseda združe-
nia, teší ho fakt, že areál je dnes 
dostatočne využívaný. „Keď vidím 
množstvo detí, som spokojný. Sme 
radi, že sem chodia a trávia čas 
zmysluplne. Tí, ktorí areál v minu-
losti stavali, ho dnes navštevujú so 
svojimi deťmi a vnúčatami.“

Prevzala ho obec
Multifunkčný areál slúži na rôz-

ne účely. Hrávali sa v ňom aj turna-
je vo volejbale či tenise, najviac je 
však využívaný deťmi a mládežou 
pri rôznych loptových hrách. 

„Jednoducho, v Dobroči to žije a 
som rád, že z obyčajného nápadu 
vzniklo niečo veľké. Ďakujem všet-
kým, ktorí sa na výstavbe hocija-
kým spôsobom podieľali. Taktiež 
darcom, Železiarňam Podbrezová 
a každému, kto priložil ruku k die-
lu. Výsledkom je areál, kde si každý 
nájde to svoje,“ doplnil M. Ťažký. 

Predseda OZ MIAZGA je spokoj-
ný s dielom, ktoré spolu s obyva-
teľmi vybudoval. Pre pracovné 

vyťaženie sa 
rozhodol ihris-
ko odovzdať 
obci, ktorá sa 
v súčasnosti 
stará o jeho 
údržbu. Zostá-
va len veriť, 
že nadšenie 
deciek zo špor-
tovania a času 
stráveného s 
kamarátmi pri 
pohybe ich ne-

opustí a cestu do areálu si nájdu 
aj rodičia. Lebo šport a pobyt na 
čerstvom vzduchu majú pozitívny 
dopad nielen na naše fyzické, ale 
aj duševné zdravie. 

Projekt v Dobroči je dôkazom, že 
podpora dobrej veci má vždy zmy-
sel. A pomôcť môže každý z nás. 
Stačí len dobrý úmysel.

Martin Ťažký pri nedávno osadených fitnes strojoch. Foto: M. Gončár



PODBREZOVAN
DVOJTÝŽDENNÍK ŽELEZIARNÍ PODBREZOVÁ a.s.

ZALOŽENÝ V ROKU 1930

STRANA    |  ČÍSLO  7/2023 WWW.PODBREZOVAN.SK6

,

Jedálny lístok
10. – 16. 4. 2023 

Pondelok
Polievka: horácka, pečivo. 
● Kuracie prsia prírodné, tarhoňa, 
cvikla, 
● Bravčové mäso Chilli con Carne, 
ryža, uhorka. 

Utorok
Polievky: zeleninová, bulharská, 
pečivo. 
● Hydinové ražniči, zemiaky, uhor-
ka, 
● Bravčový perkelt, cestovina, 
● Parížsky šalát, pečivo, 
● Šúľance s makom. 

Streda
Polievky: slepačia, hlivová so zele-
ninou, pečivo. 
● Bravčová pečienka sedliacka, 
červená kapusta, knedľa, 
● Hovädzí guláš mexický, ryža, ša-
lát, 
● Cestoviny s brokolicou a smota-
novou omáčkou, 
● Zemiakové placky plnené mä-
som, 
● Bageta syrová.

Štvrtok
Polievky: stupavská zabíjačková, 
pohronská, pečivo. 
● Vyprážaný kurací rezeň ovčiar-
sky, zemiaková kaša, šalát, 
● Hovädzia roštenka na slanine, 
slovenská ryža, uhorka, 
● Granatiersky pochod, cvikla, 
● Lievance s džemom.

Piatok
Polievky: fazuľová kyslá, prešpor-
ská, pečivo. 
● Baraní guláš, halušky, 
● Pečené kuracie stehno, zelenino-
vá ryža, kompót, 
● Vyprážaná ryba, zemiaky, šalát, 
● Šalát zeleninový s reďkovkou, 
pečivo, 
● Bageta salámová. 

Sobota 
Polievka: sedliacka, pečivo. 
● Bravčový rezeň belehradský, 
opekané zemiaky, uhorka, 
● Perkelt z morčacieho mäsa, ces-
tovina. 

Nedeľa
Polievka: frankfurtská, pečivo. 
● Hovädzie dusené, kôprová omáč-
ka, knedľa, 
● Kuracie prsia s brokolicou a pap-
rikou, ryža, cvikla.

,

Jedálny lístok
17. – 23. 4. 2023

Pondelok
Polievky: šošovicová kyslá, zeleni-
nová so šunkou, pečivo. 
● Bravčová krkovička zbojnícka, 
opekané zemiaky, uhorka, 
● Goralská pochúťka, cestovina, 
● Šalát brokolicový s kuracím mä-
som a olivami, pečivo, 
● Ryžový nákyp s ovocím. 

Utorok
Polievky: kelová so zemiakmi, úde-
ninová, pečivo. 
● Bravčové stehno bratislavské, 
knedľa, 
● Morčacie prsia na lesných hrí-
boch, ryža, šalát, 
● Zapekané zemiaky s pórom, 
● Bolonské špagety, 
● Ovocný balíček. 

Streda 
Polievky: hovädzia s cestovinou, 
kláštorná, pečivo. 
● Vyprážaný kurací rezeň furman-
ský, zemiaková kaša, uhorka, 
● Bravčové mäso na ázijský spô-
sob, tarhoňa, šalát, 
● Špenátové halušky s tvarohom, 
zakysanka, 
● Závin kysnutý makovo-višňový, 
kakao, 
● Bageta s pikantným mäsom. 

Štvrtok
Polievky: furmanská, rascová s vaj-
com, pečivo. 
● Hovädzí guláš maďarský, knedľa, 
● Bravčový rezeň prírodný, ryža s 
mexickou zeleninou, šalát, 
● Štefanská sekaná pečienka, ze-
miakový prívarok, 
● Šalát taliansky cestovinový.

Piatok
Polievky: boršč s mäsom, francúz-
ska, pečivo. 
● Važecká pochúťka, zemiakové 
placky, 
● Kuracie stehno na smotane, ces-
tovina, 
● Treska na masle, dusená zeleni-
na, 
● Pečené buchty so slivkovým lek-
várom, kakao, 
● Bageta Gurmán. 

Sobota 
Polievka: zemiaková gulášová, pe-
čivo. 
● Hovädzie dusené, paradajková 
omáčka, knedľa, 
● Kuracie prsia Kung-Pao, ryža, ša-
lát. 

Nedeľa
Polievka: roľnícka, pečivo. 
● Pečené kuracie stehno s kapus-
tou, zemiaky, 
● Bravčový rezeň na rasci, sloven-
ská ryža, uhorka.

T. Kubej
noviny@zelpo.sk

Darcovia krvi môžu aj tento rok využiť 
bezplatný víkendový pobyt na Táľoch

Akciová spoločnosť Železiarne 
Podbrezová poskytne aj v roku 
2023 svojim zamestnancom – 
bezpríspevkovým darcom krvi a 
ich priamym rodinným príslušní-
kom bezplatný rekreačný víken-
dový pobyt v hoteli Stupka na 
Táľoch. V aktuálnom roku je uby-
tovanie zarezervované v troch 
termínoch – 3. až 5. novembra, 
10. až 12. novembra a 24. až 26. 
novembra. Bližšie informácie 
nám poskytla Janka Kochanová z 
odboru bezpečnosti a životného 
prostredia.

Nárok na rekreačný pobyt má 
zamestnanec – bezpríspevkový 
darca krvi, ktorý bol v predchádza-
júcom kalendárnom roku ocenený 
Janského plaketou alebo Kňazo-
vického medailou. Okrem samot-
ného darcu má nárok na pobyt aj 
jeden priamy rodinný príslušník. 
Za takého sa považuje manžel, 

manželka a nezaopatrené dieťa.
Vedenie našej spoločnosti po-

važuje bezpríspevkové darcovstvo 
krvi za vysoko humánny čin, kto-
rý si zaslúži pozornosť a morálne 
ocenenie. Už viac ako dvadsať ro-
kov je jedným z bodov Programu 
predstavenstva ŽP a.s. v oblasti 
starostlivosti o zamestnancov aj 
poskytnutie bezplatného víkendo-
vého pobytu pre darcov v rekreač-
nom zariadení Tále a.s. 

Pobyty sú dvojdňové, začínajú 
sa večerou v piatok a končia sa 
obedom v nedeľu. Program je in-
dividuálny. V rámci pobytu majú 
zúčastnení k dispozícii neobme-
dzený bezplatný vstup do wellness 
a cardio fitness centra v čase otvá-
racích hodín. Informácie o ďalších 
zvýhodnených službách v rámci 
pobytu dostanú na recepcii hotela 
Stupka.

V jednom roku využije tento 
benefit približne 20 darcov a s ro-
dinnými príslušníkmi je to spolu 
asi 40 osôb. Pobyty sú realizova-

né každoročne. Výnimkou bol rok 
2021, kedy ich nepriaznivá situ-
ácia v súvislosti s pandémiou CO-
VID-19 neumožnila uskutočniť. Za-
mestnanci, ktorí splnili podmienku 
nároku na pobyt v roku 2021, však 
mali možnosť zúčastniť sa ho v 
roku 2022 a aj to využili. Pobytov 
sa pravidelne zúčastňujú aj za-
mestnanci dcérskych spoločností, 
najmä zo ŽP Informatika s.r.o. a ŽP 
Bezpečnostné služby s.r.o.

Hotel Stupka na Táľoch.  Foto: horehronie.sk

Vlaňajšie podujatie malo úspech.  Foto: archív OZ KOVO

Zamestnanci, ktorým bola v 
roku 2022 udelená Janského 
plaketa alebo Kňazovického me-
daila a majú záujem absolvovať 
rekreačný víkendový pobyt v 
aktuálnom roku, nech sa pri-
hlásia na telefónnom čísle 5901 
u J. Kochanovej alebo osobne v 
odbore bezpečnosti a životného 
prostredia (starý závod, budova 
energetiky, 1. poschodie, číslo 
dverí 118) v pracovné dni v čase 
od 8. do 15. hodiny, v termíne do 
30. apríla.

ZO OZ KOVO Železiarne Podbrezová pozýva všetkých členov aj nečle-
nov na akciu sadenia stromčekov pod názvom „Budujeme les – po-
kračujeme tam, kde sme začali.“ Vlaňajšie podujatie malo úspech, a 
tak tento rok pripravili organizátori jeho pokračovanie v spolupráci 
so spoločnosťou LESY Slovenskej republiky Čierny Balog. Sadenie sa 
uskutoční 22. apríla. Záujemcovia sa môžu nahlásiť na sekretariáte 
ZO OZ KOVO ŽP (Nadežda Celanová, 048/645 1462) alebo napísať 
správu prostredníctvom webovej stránky odboryzp.sk, sekcia „Na-
píšte nám.“

Pozvánka na sadenie 
stromčekov do Čierneho Balogu
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zabi, znič T3 cín (chem.) dojem, vnem domáce zviera temnota značka džúsov zavinul (bás.) koniec modlitby prehra v šachu T1 záver, 
ukončenie

Závodná stráž
reklamné 
upútavky

Pascal (skr.)   
konzumoval

olejnatá plodina

argón (chem.) T2        
pracujú s pílou

akoby, sťa     
rekreačná 
oblasť pri 
Handlovej

hrubý domáci 
produkt

približne, cirka 
(skr.)     

ukazovacie 
zámeno

angl. futbalový 
klub          

pohorie v Rusku

pocítia
talianske mesto   

časť tela

existuješ  
nemecký 

výrobca áut

lístok (zast.)
severský 
škriatok        

plynná voda

baňa (angl.)   
pastviny

Pomôcky: ILO, 
UDINE

mužské meno

v, vo (nem.)          

T4
čistil vo vode     

slovenská 
herečka

jeden z prstov    
rozprávkový 

princ

základná 
číslovka

španielske 
mužské meno   

ktorým smerom

ruksak, vak       
nevlastní

náš prvý 
kozmonaut

hliník (chem.)
kapor po rusky     

detská 
stavebnica

nám patriaca     
hrubý povraz

vlastnou rukou 
(skr.)         

chróm (chem.)

duševné 
rozpoloženie

prší (hov.)      
koruna 

československá

kód Česka       
predložka

kráčame
ruská rieka    

španielsky člen

výrobca 
hodiniek         

arzén (chem.)

kód angličtiny T5 Majstrovstvá 
Európy

Leonard (dom.)
takže, teda 

(nem.)
približne

Európska 
komisia

V tajničke sa ukrýva dokončenie citátu, ktorého autorom je francúzsky spisovateľ Victor Hugo: „Moja hlava je biela...“ (dokončenie v tajničke).

***súťažná krížovka***súťažná krížovka***súťažná krížovka***súťažná krížovka***súťažná krížovka***súťažná krížovka***

Opäť sme si pre vás pripravili súťažnú krížovku. Ak sa chcete zapojiť do súťaže, pošlite nám znenie tajničky do redakcie poštou alebo e-mailom, najneskôr do 17. apríla. Okrem svojho mena 
napíšte aj odborný útvar alebo prevádzkareň, kde pracujete. Na jedného z vás čaká vecná cena, ktorú do súťaže venoval Opel. Meno výhercu uverejníme v nasledujúcom vydaní novín.

Hrajte o cenu od značky Opel

Výherca súťažnej krížovky
Správne znenie tajničky z Podbrezovana č. 6, v kto-
rej sa ukrýval citát od nemeckého filozofa Friedricha 
Wilhelma Nietzscheho: „Každý má práve toľko sa-
moľúbosti, koľko mu chýba rozumu.“ Z úspešných 
riešiteľov sme vyžrebovali Dušana Ištvána z pre-
vádzkarne centrálna údržba. Cenu, ktorú do súťaže 
venoval AUTO SLOVÁK Zvolen, si výherca môže pre-
vziať v redakcii v pracovné dni od 7.30 do 15.30 hod.

Spomienky

Dňa 11. apríla uplynie druhý rok 
od úmrtia môjho brata

Milana ZIFČÁKA z Brezna.
Kto ste ho poznali, venujte mu ti-
chú spomienku.

Sestra Hana
...

„Už navždy prestali pre teba hviez-
dy svietiť, už navždy prestalo pre 
teba slnko hriať, ale tí, čo ťa mali 
radi, nikdy neprestanú na teba 
spomínať.“

Dňa 13. apríla si pripomenieme smutné desiate vý-
ročie odvtedy, ako nás navždy opustila naša drahá 
mama, stará mama a sestra

Zuzana PALIDEROVÁ z Podbrezovej.
Spomíname s láskou a úctou.

Dcéra Zuzana, syn Tomáš a ostatná rodina
...

„Ty plačeš? Nie, len mi niečo spadlo 
do oka. A čo? Spomienka...“
Dňa 15. apríla uplynie šesť rokov, 
ako nás navždy opustil otec a starý 
otec

Ján BALCO z Podbrezovej.
Kto ste ho poznali, venujte mu tichú spomienku.

S láskou a úctou spomína rodina

Spomienky
„Sú ľudia, ktorí pre nás v živote 
znamenajú viac, ako tí ostatní. O 
to ťažšie je naučiť sa bez nich žiť.“
Dňa 19. apríla uplynie osemnásť 
rokov, ako nás navždy opustil man-
žel, otec a starý otec

Jozef BOHÁČIK z Pohronskej Polhory.
Kto ste ho poznali, venujte mu tichú spomienku.

S láskou spomínajú manželka, 
deti s rodinami a vnúčatá s rodinami

...
„Kto v srdciach žije, neumiera.“
Dňa 22. apríla uplynie dvanásť ro-
kov odvtedy, ako sme sa navždy 
rozlúčili s našim drahým manže-
lom, otcom, starým otcom, bra-
tom a švagrom

Rudolfom HAVRANOM z Podbrezovej.
Spomíname s láskou a úctou

V marci odišli
do predčasného 

starobného dôchodku
Jozef DEBNÁR

Michal GAJDOŠ
Ivan KOSTKA

Miroslav KOŽA
Eva POTOČÁROVÁ

Vojtech PUŠKA
Milan SLOSIAR

Elena SLOSIAROVÁ
Miroslav STRELNÍK

do starobného dôchodku
Iveta HUOSTIKOVÁ

Miloš KOŠÍK

V mene vedenia akciovej spo-
ločnosti Železiarne Podbrezo-
vá im ďakujeme za odvedenú 

prácu a do ďalších rokov života 
želáme veľa slnečných dní.

V apríli 
blahoželáme

Pracovné jubileá
15 rokov

Marek KARCEL
Milan ŠINGER

20 rokov
Ján ČIERNY

Ing. Miroslava HUDÁKOVÁ
Ján MIHALKO
Igor ROHÁČ

pokračovanie jubilantov
30 rokov

Pavol HUSENICA
Milan KUBOVE

35 rokov
Katarína RIŠIAŇOVÁ

Životné jubileá
Mária AMBRÓZOVÁ
Alžbeta BUKOVCOVÁ

Milan DIANIŠKA
Radoslav IVANIČ

Mgr. Ivana MOLČANOVÁ
Marta PARAŠÍNOVÁ

Pavel STRMEŇ
František ŤAŽKÝ

Ján BALIAK
Marek ĎURIŠ

Anna GIERTLOVÁ
Jozef ROMANČÍK

Peter ŠÁRNIK
Ján TAGAJ

Jozef TURŇA
Janka ŽILÍKOVÁ
Július BOŠKO

Elena DANČOVÁ
Ján DVORSKÝ
Milan GIERTL

Rudolf LEITNER
Štefan ĽUPTÁK

Jaroslav ONDREJKOVIČ
Peter OSTRIHOŇ

Juraj SLABEJ
Miroslav SLUŠNIAK

Miroslav ŠNÍRER
Ing. Jana VAISOVÁ
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Výsledky Fortuna ligy:
● 3. kolo nadstavby: MFK Dukla 
Banská Bystrica – FK Železiarne 
Podbrezová 3:1 (2:1)

Góly: 34. Faško, 38. Polievka, 
85. Rymarenko – 45+3. Pavúk. 
Rozhodovali: Dzivjak – E. Weiss, 
Kuba. ŽK: B. Ľupták – Bakaľa. Di-
váci: 2 612.

Banská Bystrica: Hruška –  Uhrin-
čať, Gorosito, Willwéber – Pišoja, 
M. Faško (90.+2 Migaľa), B. Ľup-
ták, Balič (90. Depetris), A. Slávik 
(81. Káčerík) – Rymarenko, Po-
lievka (90. Záhumenský).

Podbrezová: Ludha –  Šikula, Ba-
kaľa, Grešák – Blahút (72. Tala-
kov), Bariš, Špyrka, Ďatko – San-
gare (46. Kabongo), Paraj (64. 
Kukoľ, 80. M. Oravec), Pavúk (72. 
Masaryk).

Program:
● Piatok, 7. apríla o 17.30 hod. 
Podbrezová – Žilina.

● Piatok, 14. apríla o 17.30 hod. 
Dunajská Streda – Podbrezová.

Poradie po treťom kole 
nadstavby (skupina o titul): 

1. Dunajská Streda (57 bodov), 
2. Slovan (51), 3. Trnava (44), 4. 
Žilina (37), 5. Podbrezová (35), 6. 
B. Bystrica (34).

Jozefa Špyrku (v bielom) obrali rozhodcovia o regulérny gól. Foto: M. Štefánik

T. Kubej
noviny@zelpo.sk

K súboju 
Faškovcov nedošlo

Zápas medzi Banskou Bystri-
cou a Podbrezovou mohol pri-
niesť konfrontáciu bratov Šimo-
na a Michala Faškovcov. Starší 
Michal oblieka dres Dukly, mlad-
ší Šimon je zasa v našom kádri. 

Michal sa na trávnik vrátil po 
dlhej pauze spôsobenej vážnym 
zranením obličky. Z opätovné-
ho návratu mal radosť nielen 
samotný hráč, ale aj jeho naj-
bližší, spoluhráči i fanúšikovia. 
Najväčšia hviezda Dukly, Róbert 
Polievka, mu dokonca prenechal 
kapitánsku pásku, a tak Michal 

viedol svoj tím v zápase proti Podbrezovej ako kapitán. Rekonvales-
centovi futbal náramne chutil a počas celého duelu hýril aktivitou. 
Svoju snahu pretavil aj na gól, keď v prvom polčase otváral skóre ute-
šenou strelou. 

Náš „benjamínok“ Šimon, ktorý túto nedeľu oslávi 17 rokov, sa na 
trávnik ale nedostal, a tak k bratskej konfrontácii nedošlo. Najpod-
statnejšie v tejto chvíli je, že Michal sa dostal z neľahkej situácie a 
už je zdravotne v poriadku. Bratia sa po stretnutí stretli a prehodili 
niekoľko slov. 

Najbližšie sa Podbrezová stretne s Duklou Banská Bystrica už 22. 
apríla, čiže je opäť šanca, že k bratskému súboju predsa len dôjde. 
Dovtedy ale čakajú oba tímy dva ligové zápasy. Dukla privíta Trnavu a 
následne cestuje na duel so Slovanom. Podbrezová sa pripravuje na 
veľkopiatkový súboj so Žilinou a týždeň na to si zmeria sily na Žitnom 
ostrove proti lídrovi z Dunajskej Stredy. 

Milan Gončár

V derby pod Urpínom ťahala 
Podbrezová za kratší koniec

Po reprezentačnej prestávke po-
kračovala Fortuna liga ďalšími 
zápasmi. V nadstavbe o titul boli 
na programe duely tretieho kola. 
Hráči FK Železiarne Podbrezová 
cestovali na pôdu rivala z Banskej 
Bystrice. Náš tréner sa opäť musel 
vysporiadať s početnými absen-
ciami, keď z rôznych príčin chýbali 
Kuzma, Kováčik či Bartoš. Tento 
fakt naše mužstvo pocítilo, a po 
prehrách v Trnave a doma so Slo-
vanom neuspelo ani na horúcom 
trávniku Dukly. 

Bystričania začali aktívne, ale 
vyznamenal sa Ludha. V 21. mi-
núte prišiel sporný moment, ktorý 
ovplyvnil celý priebeh duelu. Pek-
ná strela Špyrku sa od brvna odra-
zila za bránkovú čiaru, no žiaden z 
rozhodcov gól nevidel. Navyše, k 
dispozícii nebol ani systém VAR, a 
tak sa pokračovalo za bezgólové-
ho stavu. V ďalšom priebehu mali 
navrch domáci, ktorí svoju aktivitu 
korunovali v 34. minúte. Michal 
Faško sa vrátil do zostavy po ťaž-
kom zranení, na rukáv si navliekol 
kapitánsku pásku a krásnym gólom 
spoza veľkého vápna vymietol ši-
benicu. 

Krátko na to prišiel ďalší úder. 
Róbert Polievka sa dostal k lop-
te, dokázal sa v šestnástke šikov-
ne uvoľniť a pridať druhý gól. Pre 
novopečeného slovenského re-
prezentanta išlo o pätnásty zásah 
v aktuálnom ročníku, ktorým sa 
dotiahol na vedúceho Krstoviča. 
Posledné slovo pred polčasovou 
prestávkou mali ale naši hráči. Pa-
vúk si v nadstavenom čase prevzal 
prihrávku od Špyrku a znížil na roz-
diel jediného gólu. 

Oporou Ludha 
Po zmene strán pokračovala ak-

tivita Dukly, ale znovu bol pozorný 
Ludha, ktorý svoje mužstvo viac-
krát podržal. No v záverečných mi-
nútach predsa len prikrášlil domá-
ce víťazstvo Rymarenko. Do konca 
duelu sa už nič výnimočné neudia-
lo, a tak Podbrezová vyšla bodovo 
naprázdno. 

Zápas sa hral vo veľmi dobrej 
atmosfére, o ktorú sa starali oba 
fanúšikovské tábory. Do Banskej 
Bystrice cestovalo asi štyridsať 
priaznivcov FK Železiarne Podbre-
zová, ktorí dávali o sebe vedieť po-
čas celého stretnutia. 

Len pre zaujímavosť, Dukla zvíťa-
zila nad nami po piatich prehrách. 
Naposledy sa tím spod Urpína tešil 
ešte 13. marca 2021, keď v rámci 
súboja druhej ligy vyhral doma naj-
tesnejším rozdielom v pomere 1:0.

Dobrá škola
„Zápas bol opticky vyrovnaný. 

Rozhodli dva faktory. Na jednej 
strane kvalita domáceho tímu a 
na druhej nepresnosti na našej 
strane v útočnej fáze, kde sme 
volili zlé riešenia. Aj preto vyhrala 
Banská Bystrica,“ zhodnotil duel 
Roman Skuhravý, tréner podbre-

zovského celku. Po zápase priznal, 
že do súboja vstupovalo jeho muž-
stvo s veľkým rešpektom, keďže si 
všetci uvedomovali aktuálnu silu 
Dukly. 

„Chceli sme sa pobiť o výhru, 
pretože sme odohrali dobrý pred-
chádzajúci duel so Slovanom. Je 
to pre nás škola. Hráčom hovorím, 
aby boli trpezliví a príde to. Avšak, 
v tomto derby nám chýbala odva-
ha. Nemôžem povedať, že by sme 
nepracovali, ale rozdiel v riešení 
finálnej fázy bol markantný,“ po-
kračoval český kormidelník. Podľa 
neho rozhodli i kľúčové situácie, 
ktoré sa v zápase udiali, najmä 
neuznaný gól Špyrku z prvého pol-
času, keď bola lopta jasne za čia-
rou. „Mohlo byť 0:1 a iný vývoj. Za 
stavu 2:1 nás zasa podržal brankár 
Ludha. Súperovi gratulujem k ví-
ťazstvu,“ dodal R. Skuhravý. 

Železiari musia hodiť nezdar za 
hlavu a sústrediť sa na ďalšie zá-
pasy. Už na Veľký piatok privítajú 
v Zelpo aréne MŠK Žilina.

Do Banskej Bystrice vycestovalo aj približne štyridsať podbrezovských fanúšikov.  
Foto: M. Štefánik

Tréner Peter Kazár (v popredí) neskrýval radosť po vystúpení svojich zverencov. Foto: FB Biatlonový oddiel ŠK Železiarne Podbrezová

Biatlonisti úspešní aj v bežeckom lyžovaní

Posledný marcový víkend sa naši 
biatlonisti zúčastnili majstrovstiev 
Slovenska v behu na lyžiach na 
Štrbskom plese, kde ukázali, že sa 
vedia presadiť aj bez pušky.

V sobotu bola najskôr na prog-
rame štafeta dvojíc. Podbrezovské 
pretekárky Tamara Molentová a 

Adela Liptaiová sa stali majsterkami 
Slovenska v kategórii dorasteniek. 
Úspešné bolo aj sesterské duo Má-
ria a Zuzana Remeňové, naše dvoj-
ičky obsadili v kategórii žien druhé 
miesto. Cheryl Chládeková, spolu 
so svojou kolegyňou z iného klubu, 
obsadili 12. priečku. Sebastián Ilav-
ský sa postavil na štart s Adamom 
Koštialom a v kategórii mužov za-
znamenali 10. pozíciu.

V nedeľných pretekoch klasickou 
technikou sa nám podarilo získať 
ďalšie dva cenné kovy. Z. Reme-
ňová si medzi ženami vybojovala 
bronz na 15 km a S. Ilavský v kate-
górii juniorov na 30 km trati skončil 
na výbornom striebornom stupni. 
T. Molentová obsadila 6. priečku a 
najmladšie dievčatá Ch. Chládeko-
vá a A. Liptaiová sa umiestnili na 9. 
a 10. mieste.


